
VESTIRE
Se vestește pentru a treia oară căsătoria lui Ovidiu Burcuș fiul 

lui Nicolae și Anca Burcuș din Oradea, cu Tania Pal fiica lui Gheorghe 
și Lucia Pal din Oradea.

Dacă cineva cunoaște vreo piedică de căsătorie este rugat să 
anunțe oficiul parohial.

Dumnezeu să-i binecuvânteze! 

Sărbătoare
Sfântul Profet Ilie Tesviteanul

miercuri, 20 iulie 2022; ora 11.00 Sfânta Liturghie

F O A I E  PA R O H I A L Ă
17 - 23 iulie 2022

P a r o h i a  „ S f â n t u l  G h e o r g h e ”
Oradea, str. Louis Pasteur, 26

Pr. Olimpiu: 0722/450.013; Pr. Ioan: 0762/698.455

www.parohiasfantulgheorghe.ro

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Maria Huza, Andreas Scurt, 
Livia Moroianu, Marius Scurt și Petre Dragomirescu, în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. 
Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE 

Vino, Doamne, cu puterea Ta peste această lume, în care Tu ne-ai chemat la exis-
tenţă. Ea este cuprinsă atât de mult de răul diavolului, mascat sub dorinţa de dominare 
a omului asupra semenului său. Duhul rău, care se abate asupra noastră ne-a făcut de 
multe ori, să uităm de iubirea Ta, înlocuindu-o cu egoismul, invidia, plăcerea, suferin-
ţa, răutatea, dorinţa de îmbogăţire pe cale nedreaptă, spre rănirea aproapelui nostru. 
Doamne, Isuse Cristoase, ochii ni s-au închis de greutatea atâtor nedreptăţi, la care 
ne-am înjugat. Am devenit orbi şi nesimţitori la viaţa în harul Tău sfi nţitor. Datorită 
intereselor noastre, nu mai suntem în stare să împărtăşim suferinţele celor sărmani şi 
împovăraţi, credem că totul ni se cuvine, nici o mustrare dreaptă ori vreun avertisment 
nu acceptăm să ne fi e adresat, fi e el chiar venit din partea Ta. Şi aceasta Doamne, pentru 
că ne-am legat de bună voie povara orgoliului, venită din partea satanei. O, Doamne, 
cum ne vom putea descătuşa de aceasta, dacă nu prin harul Tău şi prin voinţa noastră.

Fie ca Spiritul Tău să lucreze în noi, ducându-ne la perfecţiunea pe care Tu ne-ai 
chemat să o dobândim, spre a Te putea lăuda pe Tine, pe Tatăl şi pe Spiritul Sfânt. Amin.



Lăcașul fi ilor oamenilor

Isus este alungat din ținutul Gadarenilor, după ce eliberează doi oameni 
afl aţi în stăpânirea celui rău, îi scoate din morminte și îi primește în adevarata 
lor casă: iubirea Tatălui. Evanghelia ne spune că Fiul lui Dumnezeu, Cel care 
întotdeaună respectă voinţa şi libertatea, intră în corabie și pleacă. Ceea ce se 
întâmplă însă în cetatea Gadarenilor este tipic tuturor cetăților oamenilor, care 
abandonează adevărul pentru minciună, izvoarele cu apă limpede pentru pu-
ţuri cu apă stătută și adevăratele case pentru morminte. Mântuitorul regăsește 
aceeași logică de refuz, mascată în straie pioase de aceasta data, în evanghelia 
de astăzi. Din nou întâlnește un om legat, stăpânit de cel rău, pe care îl elibe-
rează și îl vindecă. Si din nou oamenii, cărturari în cazul acesta, încearcă să-l 
alunge nu doar din viața lor, ci și din viaţa celorlalți.

Împărăţia lui Dumnezeu şi cea a lumii acesteia, se întâlnesc încontinuu 
şi se înfrunta mai ales în sufl etul nostru: aici, în ascuns, se duce de fapt ade-
varata luptă. Cea vizibilă, că cea din cazul demonizaţilor din Gadara este doar 
vârful aisbergului. Mult mai periculoasă este în schimb cea nevazută, contem-
plată şi în evanghelia de astăzi, ce îşi are rădăcinile adânc înfi pte în sufl ete.

Posesiile, la fel ca exorcismele clasice sunt rare. O marturisesc toti preo-
ţii exorcişti vrednici de acest nume, cei al căror salariu nu depinde de numarul 
persoanelor tratate… Aceiasi experti mărturisesc însă multitudinea cazurilor 
mai puţin spectaculoase, dar nu de aceea mai puţin grave, ce ar avea nevoie 
pentru a fi  eliberaţi doar de o bună spovadă, de iertarea acordată celor care le-
au facut răul, de un rozar spus in fi ecare zi şi asa mai departe. Ar avea nevoie, 
cu alte cuvinte, de mijloacele clasice, obişnuite, pe care un creştin le are la 
îndemână pentru a fi  eliberat de puterea celui rău, de spiritele necurate care se 
agaţă de viaţa noastră datorită păcătelor, slăbiciunilor şi viciilor.

În Evanghelia de astăzi Isus ne revelează rădacină răului ce paralizează 
existenţa noastră: păcatul, în toate formele lui. Revelând răul, Mântuitorul re-
velează şi remediul: puterea îndurării şi iubirii lui Dumnezeu ce şterge păcătul, 
pe care Cristos o lasă după Înălţarea la cer Bisericii lui. Evanghelia se încheie 
sugestiv, cu mirarea mulţimilor ce dau mărire lui Dumnezeu, Cel care dă oa-
menilor o asemenea putere. Să ne apropiem de aceea de Biserica, lăcaşul nos-
tru pe acest pamant, pentru a fi  eliberaţi prin Tainele ei de păcatele, de fricile 
si de demonii noştri.

PS Claudiu,
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


